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 אשריכם ישראל
 משיחותיו של הרב שמעון גוטסמן שליט''א

 תש''פ חודש ניסןמאמרים וסיפורים ל

 1עמ'  –מאמר בעקבות התפשטות הקורונה 
 8עמ'  –ההכנות לפסח בעיצומן 

 11 עמ' –חג האמונה  –חג האביב 

 15עמ'  –כל המרבה לספר ביציאת מצרים 

 17עמ'  –קרית גת זצוק''ל  בעקבות כ''ק מרן האדמו''ר מקרעטשניף

 מאמר בעקבות התפשטות הקורונה
 השמחה היא הרפואה

חברים יקרים, זה לא יאמן איך השם 
יתברך הצליח ''להפוך'' את כל העולם... 
מי היה מאמין שבדור הכל כך 
''מתקדם'' שלנו יכול לצוץ פתאום 

יב'' שאינו נראה, בדמות ו''א
ה''קורונה'', והוא יהפך ''סדרי 
בראשית'', פתאום את אף אחד כבר לא 
מעניין פוליטיקה, ואפילו אי אפשר 

הבורסה... ובדור הכל כך  לסמוך על
''מתקדם'' שלנו כבר אין טיסות לאף 
מקום בעולם, וכפי הנראה הולכים 
לכלוא אותנו בבתים לזמן בלתי מוגבל. 
לא יעזרו ''קשרים'' ולא פרוטקציות, 
לא חכמה ולא ממון, כל העולם נהפך 
 לבית כלא אחד ענק, ואין לאן לברוח... 

ון? נו, אז מה? אתה רוצה שנכנס לדיכא
חלילה וחס, להיפך, הגיע הזמן שנתחיל 
לשמוח, הגאולה מתקרבת בצעדי ענק, 
ורגע לפני הגאולה הקב''ה מראה לנו עד 

מנהל את העולם, אל  ורק הואכמה הוא 
תבטח בבורסה ולא בביטוח, לא 
ברופאים ולא בממשלה, כולם מודים 

, הן מבחינה שהם לא יודעים מה לעשות
. גם ליתבריאותית והן מבחינה כלכ

וה שלהם אתה יכול ובתוך דיבורי הגא
לשמוע שאין להם אף מושג מתי נזכה 

טרנו'' מהנגף הזה... פלברך ''ברוך ש
אין כאן כללים  ...וכמה כסף יישאר

ידועים, ולא סטטיסטיקות, הכל הבל 
ישמור עלינו. והוא  הבלים. רק הקב''ה

יתברך מצפה שסוף סוף נקלוט את זה 
  אחת ולתמיד: ''אין עוד מלבדו!''.
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אומר ש וכפי ומי שבוטח בהשם ירוויח,
אחד מגדולי הראשונים, רבנו נסים ז''ל 

''גם בעת  )''דרשות הר''ן'' הדרוש הו'(:
, הפחדים הגדולים והסכנות העצומות

ראוי שיחזק האדם את לבו בבטחון 
ם יתברך. כמו שאמר הכתוב הש

)תהלים ס''ב,ט'(: ''בטחו בו בכל עת, 
עם, שפכו לפניו לבבכם, אלוקים מחסה 
לנו סלה''. ופרש הר''ר יונה ז''ל: ''בטחו 

כי גם בעת המפוחד מאוד  –בו בכל עת'' 
וששערי ההצלה נעולים, השם יתברך 
מציל את החוסים בו. גם כי יהיה 

גן הפורענות כללי, השם יתברך מ
-כמאמר הנביא )נחום א' ז' לחוסים בו,

ח'( ''טוב ה' למעוז ביום צרה, וידע חסי 
 –בו. ובשטף עבר, כלה יעשה מקומה'' 

פרוש: כי השם יתברך טוב לחוסים בו 
ביום צרה, לומר שאין השם יתברך 
מתנהג עמהם במדת הדין, אבל בדרכי 

 ''טובה.

חייבים ללכת עם בטחון בהשם, כי רק 
מחה היא שמחה, והכך נזכה לש

הרפואה הכי טובה, וכפי שמביא האון 
מוילנא זצ''ל על דברי שלמה המלך ע''ה 

)י''ח,י''ד( ''רוח איש יכלכל במשלי 
מחלהו ורוח נכאה מי ישאנה'', ומבאר 
הגר''א: ''השמחה באה על ידי הרוח, 
וזהו רוח איש, כשהאיש תמיד בשמחה, 
הוא יכלכל מחלהו, אף שתבוא עליו 

ס ושלום הוא יכלכל מחלהו מחלה ח
 בשמחתו ויבטלנה''

 שירת האחדות

מצאים עכשיו בין פורים לפסח, אנחנו נ
פורים מחינו את עמלק שמנסה  סביב

להכניס לנו את התחושה שהכל זה רק 
''במקרה'' ושחלילה אין השגחה פרטית, 
כמו שכתוב אצל עמלק ''אשר קרך 

לשון מקרה, וגם המן  –בדרך'', ''קרך'' 
שהוא מזרע עמלק נאמר עליו במגילה 

 –''ויספר המן את כל אשר קרהו'' 
''קרהו'' זה מלשון מקרה, הרשעים 

האלה ניסו להכניס לנו שהכל זה רק 
, ובפורים מחינו אותם. ''''במקרה

בפורים אנחנו רואים שהכל זה נס, גם 
מאחורי ההסתרות יש רק ניסים 

 ונפלאות.

ועכשיו אנחנו נכנסים למלחמה עם 
פרעה, כל הפורים זה רק הכנה לפסח, 
לכל האמונה שמקבלים מפסח, פרעה 
הרי לא רצה להכיר בקדוש ברוך הוא, 
הוא רצה להמשיך לדמיין שהכל זה רק 
מקרה, ככה אפשר לעשות מה שרוצים, 

 זה פשוט לא מחייב...

יש יסוד שאני אוהב לחזור עליו, נגיד 
בקצרה. חז''ל אומרים  אותו עכשיו

לעשות  דוש ברוך הוא''ביקש הקש
חזקיהו משיח, וסנחריב גוג ומגוג, אמרה 

ריבונו  דוש ברוך הואמידת הדין לפני הק
של עולם... חזקיה שעשית לו כל הניסים 

שניצל מסנחריב ונתרפא מחוליו  –הללו 
'' !ולא אמר שירה לפניך תעשהו משיח? –
 . (יסנהדרין צ''ד ע''א וברש'')

ומדוע לא? מדוע מי שלא אמר שירה לא 
יכול להיות משיח? וכי היו חסרות 

חשב  רי השםה –זכויות  לחזקיהו
 ?הוא ראוי להיות המשיחש בהתחלה

רבי חיים פרידלנדר המשגיח ז מסביר א
 זצ''ל דבר נפלא )שפ''ח מועדים(:

כשהמשיח יגיע כולנו נזכה לגלות את 
הקשר בין כל המאורעות שעברו עלינו, 
אבל לבנתיים אנחנו נמצאים בתוך 
חושך, אנחנו לא מבינים מה הקשר בין 
כל מה שעובר עלינו. אבל אנחנו צריכים 
להתחזק באמונה, להאמין שיש קשר 
נפלא בין כל מה שעובר עלינו, וכל דבר 

 מקרב אותנו אל השלמות. 

אחת  זה כמו למשל, יש לך ביד חתיכה
שקוש, של ''פאזל'', זה נראה סתם ק
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משהו שצריכים לזרוק לפח, אבל אתה 
יודע שזה רק חלק קטן מתוך משחק 
שלם, וכשתמצא את כל החלקים תוכל 
להרכיב תמונה יפה, אז אתה לא זורק 

 את זה לפח.

אתם יודעים מי יזכה להיות המשיח? 
כל מה שעבר  מי יזכה להראות לנו איך

רק מי  עלינו קירב אותנו אל השלמות?
שגם עכשיו בתוך החושך הוא חי עם 
כזאת אמונה חזקה עד שאפילו עכשיו 

כי הוא מרגיש   –בגלות הוא אומר שירה 
כל כך חזק שיש קשר בין כל מה שעובר 
עלינו, ושכל דבר שעובר עלינו הוא חלק 

 מהטוב המושלם.

ל פסח עוד מעט מגיע פסח, ובשביעי ש
אנחנו חוזרים אל קריעת ים סוף, אל 
השירה ששרו כולם עם משה רבינו, כדאי 
שנזכור שהשירה הזאת היא לא 
''היסטוריה'', זה משהו שקיים כל רגע, 
כל רגע של אמונה זה ''שירה'', ושיא 
השירה תהיה לעתיד לבא, שנאמר ''אז 

 ישיר'' בלשון עתיד.

 שלום עם הקב''ה –תפילה 

אשרינו, ומה טוב חלקנו, שאבינו מלכנו 
הקב''ה אוהב את כל אחד מאתנו! בכל 
עת ובכל מצב, עד כדי כך שהוא יתברך 
ממש מחכה לרגע שבו נפתח את הפה 
ונדבר איתו, ובשעה שיהודי מדבר עם 
הקב''ה הוא יתברך עוזב את המלאכים 

די. ובזכות וונעמד לשמוע את דברי היה
ח בבורי שהדיבורים עם הקב''ה: די

ותודה, בקשה ותחינה, אנו זוכים לחזק 
את הקשר איתו. קשר שכל כך חשוב 
לקב''ה, ולכן בשעה שאנו שוכחים לדבר 
איתו, הוא גורם לנו ''להיזכר'', לפתע 
מגיעים עלינו קשיים, ומתוך הקשיים 
אנו מתעוררים לצעוק אליו ולבקש את 

עזרתו, אך גם מתעוררים לפתע להודות 
שבהם לא היו קשיים,  על כל הימים

 פתאום זה כבר לא מובן מאליו...

שני אנשים שהיו חברים טובים, ולאחר 
זמן נוצר ביניהם נתק, הדבר הראשון 
שבו בא הנתק לידי ביטוי הוא שהם לא 
מדברים האחד עם השני, והדבר 
הראשון שעליהם לעשות בכדי להחזיר 
את השלום ביניהם, הוא לחזור ולדבר. 

בזמן דוד המלך ע''ה,  וכן היה הדבר
שכאשר נוצר חרון אף וכל יום מתו מאה 
בחורים מישראל, היה צורך בתקנה 
מהירה שתשכך מעט את חרון האף 
ששרר אז בעולם, ולכן תיקן דוד המלך 
ע''ה לומר מאה ברכות כל יום, כי זוהי 
צורת ההתקשרות בין ישראל להקב''ה, 
ומאה הברכות מפוזרות בכל תחומי 

כל היום אנו סובבים סביב  החיים, כך
 דיבורים עם הקב''ה.

כך אומר הגר''ש פינקוס זצ''ל כשהוא 
מוסיף שדווקא בקרב שניים שהיו מאד 
קרובים זה לזה הרי כשנוצר ריחוק 

האש היא נוראית! ולכן  –מסויים 
דווקא עם ישראל שכל כך קשורים 
לקב''ה, הרי כשנוצר חלילה ריחוק 

ות, והדבר מגיעים צרות איומות ונורא
הראשון שיש לעשות הוא לחזור ולדבר 

ולהזכיר לעצמנו בכל  ,עם הקב''ה
תפילה וברכה שכעת אנו עומדים מול 

מלך מלכי המלכים  -אבינו מלכנו 
ומדברים לפניו, והוא יתברך עוזב 
כביכול את כל המלאכים והשרפים 
ונעמד לשמוע את דבריו של בניו 
אהוביו, וכשזוכרים שזאת המציאות 

רי שמתפללים ומברכים האמיתית, ה
עם יותר רצינות והתרגשות, ועם יותר 

עם כל  –ריכוז וכוונה, ועיקר העיקרים 
 הלב! )עפ''י ''נפש ששון'' אמונה ס''א(.



4 
 

וכפי שמספרים, שפעם ביקר שר בריטי 
בישיבה בכפר חסידים בשעה שכולם 
עמדו בתפילה, לאחר מכן סיפר אותו 

ם, שר: ראיתי את כולם מתפללי
ומקדימה עומד זקן אחד ונראה שהוא 
מדבר עם מישהו, אבל לא ראיתי אף 
אחד שעומד ומדבר איתו, ואותו זקן 
היה רבי אליהו לופיאן זצ''ל שעמד 

 בתפילה ממש כמדבר לפני מלך...

וכשמתייחסים כך לתפילה זוכים 
מש מלהרגיש את מתיקותה, עד ש

מחכים מתי נזכה שוב לעמוד בתפילה, 
נו לראות אצל מו''ר המשגיח וכמו שזכי

רבי שלמה וולבה זללה''ה שזכיתי 
ללמוד בערוב ימיו בישיבתו ''גבעת 

ד את ושאול', ועל אף שהחשיב מא
מעלת התפילה בישיבה, הרי שבזמנים 

מנחה אחר הצהרים  ושבישיבה התפלל
היה הוא מתפלל סמוך לביתו ''מנחה 
גדולה'' כשהוא מסביר את עצמו 

כך מתגעגע לתפילה, ואומר: ''אני כל 
 לי לחכות עד אחר הצהריים''...קשה 

ה''שפת אמת'  הרה''ק אומרוכפי ש
זצ''ל: כתוב ''תשמרו להקריב לי'', 
ופירושו שכל היום היה הכנה מרוב 
התשוקה לבוא זמן התמיד, וכן צריך 
להיות בתפילה שכל היום יהי' טפל אצל 
האדם ועיקר הויתו יהי' בשעת התפילה 

 ''ז(.)פינחס תרמ

אם נזכה לזכור בכל ברכה ותפילה שאנו 
עומדים ממש לפני אבינו מלכנו, 
ונשתדל לכוון למה שאנחנו אומרים, 
נזכה לחזק את השלום שלנו עם 
הקב''ה, ובעקבותיו נזכה להתחזק 
בעבודת השם בכל התחומים, כי מי 
שזוכה להרגיש מאה פעמים ביום שהוא 

, ''מתייצב'' מול הקב''ה בדיבור לפניו

הוא בוודאי יקבל חשק וכוחות לעשות 
את רצונו יתברך בשלמות בכל 

 העניינים.

כל הצרות שמגיעות אלינו מטרתם 
העיקרית היא לעורר אותנו לדבר עם 
השם, להודות על הימים שבהם לא 
סבלנו, ולבקש ולהתחנן על העתיד. כי 
הקב''ה מחבב מאד את הקול של עם 
 ישראל, ואם חלילה לא זוכרים לדבר

להודות על כל הטובות, אז  -עם השם 
חלילה מגיעים צרות שבעקבותיהם 

בתפילות  –כולם מדברים עם ה' 
 בטלו הצרות.תשי

וכפי שאומר המדרש בפרשת בשלח 
)שמו''ר כ''א ה'( שכאשר עם ישראל 
סבלו במצרים הם התחילו לצעוק 
 לקב''ה ומיד כשצעקו התחיל הקב''ה

את תהליך הגאולה, ולאחר שיצאו 
ממצרים היה הקב''ה מתאוה לשמוע 
שוב את קולם, אך לא היו רוצים, ולכן 
גירה לפרעה לרדוף אחריהם, וכשמצאו 
את עצמם מוקפין מכל הרוחות, הים 
סוגר מלפניהם, השונא רודף מאחריהם, 
וחיות המדבר משני הצדדים, תלו 
עיניהם לאביהם שבשמים וצעקו אליו. 

מביא המדרש בשם ר' יהושע בן לוי ו
ל למה הדבר דומה, למלך שהיה בא שמ

בדרך והיתה בת מלכים צועקת לו 
בבקשה ממך הצילני מן הלסטים, שמע 

שא יהמלך והצילה, לאחר ימים ביקש ל
אותה לאשה, היה מתאוה שתדבר עמו 
ולא הייתה רוצה, גרה המלך בה את 

סטים כדי שתצעק אליו שוב, ואכן יהל
לה לצעוק, אמר לה המלך לכך התחי

לשמוע קולך! כך אמר  –הייתי מתאוה 
הקב''ה ''יונתי בחגוי הסלע, השמיעני 
את קולך''. ומבאר ה''עץ יוסף'' שכאשר 
עם ישראל היו במצרים הם צעקו 
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לקב''ה, אך כשהוציאן ממצרים לא 
והודאה להשם על יציאת  השיר אמרו

מצרים, ומשום כן גירה הקב''ה את 
רדוף אחריהם בכדי שיאלצו פרעה ל

לדבר איתו! זאת אומרת שאם עם 
ישראל היו עומדים מעצמם לדבר עם 

להודות על יציאת מצרים, היו  –הקב''ה 
חוסכים לעצמם את כל המתח והצער 

 מרדיפת פרעה אחריהם!

יעזרנו השם יתברך שנזכה מעתה 
להתפלל ולהודות לו בלב שלם, וכך 

סורים, נחסוך לעצמנו את כל הצרות והי
ושנזכה עוד היום לגאולה שלמה 

 ברחמים.      

 על מי נגזר ''בדד ישב''

זה בוודאי ובתפילה להתחזק באמונה 
חובה, אך עם זאת, חובה עלינו לחפש 
''מה השם אלוקיך שואל מעמך'', 
שמעתי שמרן הגר''ח קניבקי שליט''א 
וכן עוד כמה מגדולי ישראל עוררו 

בעניינים של בין אדם לחברו  להתחזק
ושמירת הלשון, ובאמת כידוע המדבר 

, ומידה כנגד לשון הרע נענש בצרעת
הוא רצה לבודד את הזולת על  –מידה 

ידי שדיבר בגנותו, כעת הוא יהיה 
מבודד מחוץ למחנה, וכעת שעל כולנו 
באה גזירת בדידות ושמירת מרחק 
מאחרים, אות היא שיש תביעה על 

ין זה. ואף פעם לא מאוחר דורנו בעני
להתחזק בשמירת הלשון, לא לזלזל 
באף אחד, גם אם דעותיו שונות משלי, 
וגם אם הוא שומע לרב אחר משלי... 

 ! כולנו בני אב אחד

ובאמת ראיתי מביאים ש''קורונא'' 
בגימטרייה כמניין ''בין אדם 
לחבירו'', ולרמז בא כמה עלינו 

להתחזק כעת בשמירת הלשון 
אל באשר הם, כל ישרואהבת 

 .ולישא בעול עם כולם

מספרים על יהודי אחד אשר היה מהלך 
בשוק, ולפתע הגיע לאוזנו קול בכי 
תמרורים, הביט היהודי לכל הכיוונים 
וחיפש מהיכן מגיעים הבכיות, אולי 
הוא יכול לעזור, הסתכל לכאן ולכאן, 
ובסופו של דבר שם לב שהקולות 

כאשר נכנס מגיעים מחנותו של הצורף, 
אל החנות פנימה, הוא כבר הבחין 
במקור הקול... היה זה מטיל הזהב 
שתחת הקורנס אשר בכה, ובכיו המס 

אך מה לעשות, אותו יהודי לא  כל לב...
מצא איך יוכל לעזור למטיל הזהב ופנה 
להמשיך בדרכו. הוא ממשיך בדרך, 
והנה שוב הוא שומע קול בכי, והפעם 

מש קורע לב, קול הרבה יותר חזק, מ
הוא חיפש מהיכן נובע הקול, ובסופו של 
דבר גילה כי הוא נובע מחנותו של הנפח, 
ומשנכנס לחנותו הבין כי זהו קולה של 
חבית ברזל עליה היכה הנפח בפטיש 

לנוכח המחזה אשר  ברזל שוב ושוב...
התגלה לעיניו, לא יכל היהודי 
להתאפק, והוא פנה אל החבית 

אני לא מבין  בשאלה: חבית! חבית!
אותך, מקודם ראיתי איך מכים את 
מטיל הזהב בדיוק עם אותו פטיש 
בדיוק, המטיל אכן בכה, אבל אתה 
בוכה הרבה יותר חזק, מה ההבדל 

הקשיבה החבית בסבלנות  ביניכם?
לשאלתו, ואז השיבה לו בחכמה: תשמע 
יהודי יקר! ההסבר מאוד פשוט, מטיל 

מכה הזהב קיבל מכה כואבת, אבל זוהי 
מברזל, הברזל הוא לא אח שלו... אבל 
אני הברזל מקבלת מכות מאח שלי שגם 
הוא ברזל, מכות מאח זה הרבה הרבה 

 יותר כואב!
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את הסיפור הזה מספר המגיד רבי 
שבתאי יודלביץ זצ''ל כשהוא מסביר על 
 פי סיפור זה מדוע משה רבנו ע''ה

הזדעזע יותר לראות איש עברי מכה את 
אחיו, יותר מאשר לראות איש מצרי 
המכה איש עברי, כי כשיהודי מכה את 

מכה יהודי אחר, זה הרבה יותר  –אחיו 
חברים  כואב! )''דרשות המגיד'' ח''ב(.

יקרים! כמה כואב לקב''ה שיהודי פוגע 
ביהודי אחר, הלא כולנו אחים, כולנו 

 –מדה טובה מרובה בניו של הקב''ה! ו
כמה שמחה אנו משמחים את אבינו 
מלכנו כשיש שלום בינינו, כשיש שלום 

 ואהבה בין כל ילדיו!

הקב''ה אמר כבר בדור ההפלגה: כשיש 
שלום בעולם אפילו שעובדים עבודה 

(. כי זרה וכו' אני לא מביא כליה )בר''ר
 השלום חשוב כל כך אצל בורא עולם. 

וכבר גילה לנו אליהו הנביא ע''ה שאמר 
הקב''ה לישראל: מה אני מבקש מכם 
אלא שתהיו אוהבין זה את זה ומכבדין 

 זה את זה! )תדב''א(. 

 זהירות מהידבקות...

 עד מהתפשטות הנגיף נוכל אף ללמוד
כמה הרת אסון יכולה להיות השפעת 
הסביבה, ועד כמה חשוב לשמור מרחק 

שיכול ''להדביק אותנו''  מכל דבר
בדברים לא טובים... כך שנמשיך 
לאהוב את כולם, אך גם נדע לשמור על 
המיוחדות שלנו. הנגיף גם מראה לנו עד 
כמה בעצם כל העולם הוא כמו משפחה 
אחת גדולה, ועד כמה עלינו להיות 
נושאים בעול עם כל אדם באשר הוא, 
ובפרט אם הוא מבני עמנו, להיות 

מצבו של כל אחד, להתפלל  אכפתי עם
 ולעשות מה שאפשר למען הזולת.

 שמחה וחיזוק

אספר  וכעת לעניינים שמחים יותר.
לכם סיפור נפלא ומתוק במיוחד )הובא 

 בטחון''(. –בספר ''חובת האדם בעולמו 
ה''אחים הקדושים'' רבי אלימלך 

זכר  מליזענסק ורבי זושא מאניפולי
צדיקים לברכה, כידוע הם היו 
מסתובבים הרבה בגלות ממקום 
למקום, והנה יום אחד תפסו אותם 
גויים אנטישמיים העלילו עליהם עלילה 
שקרית, וכלאו אותם בתוך חדר קטן בו 
היה מונח כלי עם מי שופכין, לא נעים 
בכלל, אבל מה שהטריד את הצדיקים 

איך הם יוכלו  -זה רק דבר אחד 
לל ולהזכיר שם שמים, הלא אסור להתפ

לעשות כן ליד טינוף שכזה, אז רבי 
אלימלך הצטער מאד על המצב הזה 
שבו הם לא יכולים להזכיר שם שמים, 
פנה אליו רבי זושא ואמר לו: אחי 
היקר, מה אתה עצוב, הרי הקדוש ברוך 
הוא הוא שהכניס אותנו למקום הזה, 
אז בוא נקבל את רצון השם בשמחה 

לרקוד... שני האחים יצאו  ונתחיל
במחול סביב לאותו כלי מטונף מתוך 
שמחה ש''מאת השם היתה זאת היא 

, השומר שישב בחוץ נפלאת בעינינו''
הופתע לשמוע פתאום קולות של 
שמחה וריקוד, והוא מיהר להיכנס 
 לחדר ולשאול לכבוד מה הם שמחים,

אבל האחים הקדושים לא התייחסו אל 
לעשות ''הקפות'' אותו רשע והמשיכו 

סביב הכלי המטונף... כשהבחין השומר 
שהם רוקדים סביב הכלי הזה אז הוא 
חשב שמשום מה הכלי הזה מביא להם 
שמחה, ולכן הוא מיד תפס את הכלי 
הזה והוציא אותו החוצה, כשהוא אומר 
להם: אני לא אתן לכם סיבות לשמוח... 
האחים פרצו שוב בריקוד והפעם 

 על חסדים מגולים. בריקוד של הודיה
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ללמדך כמה אפשר לפעול כששמחים 
עם מה שכעת השם עושה אתנו, כי 
כששמחים אפילו שלא מבינים מה טוב 
במצב שלנו, וזאת מתוך אמונה, 
''סומכים על הקדוש ברוך הוא'' שהוא 
עושה רק טוב, אז הקדוש ברוך הוא 
אומר: אתה שמח בלי להבין מה טוב 

ך טובות במה שעשיתי לך, אני אתן ל
מגולים, שתראה את הטוב מול העיניים 

 ותזכה לשמוח עוד יותר!

****** 

ואסיים בנקודה חשובה. פעמים רבות 
אנחנו מתפללים, ומיד לאחר מכן המצב 
נהיה רק יותר גרוע... ברור שזהו ניסיון 
האם נסמוך על השי''ת, והאם חלילה 
נתייאש ונפסיק להתפלל. ומביא רבי 

ט''א משל למה אלימלך בידרמן שלי
הדבר דומה, לאחד שבא לנקוש על דלת 

הוא שם לב דרך העינית שבדלת חברו, 
שיש אור בבית, אך משנקש בדלת 

הסיק הנוקש שבעל  לפתע האור נעלם,
הבית מתעלם מדפיקותיו והולך 
לישון... אך באמת בעל הבית ניגש 
לפתוח את הדלת, ורק משום שהוא 
התקרב אל הדלת נסתרה העינית... 
ללמדנו שדווקא לפני שדלת הישועות 

 נפתחת ישנו חושך...

ובאמת הבעיה שלנו היא שפעמים רבות 
אנחנו רואים את החושך הזה ופשוט 
מתייאשים ובורחים... מפסיקים 
לצפות לישועה ונכנסים לייאוש, ואז 
הקב''ה בא לפתוח את דלת הישועות אך 

לצערנו אנחנו כבר לא נמצאים ליד 
 הדלת...

ב מאוד לא לאבד את התקווה לכן חשו
אף לא לרגע, וגם אם התפללנו ואנחנו 
רואים פתאום ''חושך'' נמשיך להתפלל 
ולקוות לישועה, כי הקב''ה מושיע רק 
 את מי שמקווה לישועתו ולא מתייאש.

חשוב להזכיר שכאשר פונים לקב''ה 
בתפילה ותחינה צריך להיזהר שלא 
נישמע כאילו חלילה יש לנו טרוניות 

פי הקב''ה, כי באמת אנו מאמינים כל
באמונה שלמה שמה שנעשה אתנו עד 
עתה הוא הטוב ביותר עבורנו לעת עתה, 
וכל תפילתנו היא רק על העתיד, כאשר 
יתכן מאוד שברגע שנזכה להרבות 
בתפילה יהיה כבר טוב עבורנו לקבל את 

 הישועה אליה אנו מייחלים.

ולכן לפני שנפתח בתפילה נרבה 
ב''ה על כל רחמיו וחסדיו בהודאה לק

המרובים שבכל עת, כולל גם הדברים 
הקשים, אשר בזכותם אנו מתעוררים 
להתחזק בעבודת השם, ואף מחזקים 

על ידי  –את הקשר שלנו עם הקב''ה 
 התפילה.

השם יתברך יזכה אותנו לחוש תלויים 
ובטלים רק אליו יתברך, ונזכה להמשיך 

תר ויותר, ונזכה עוד ולהתקרב אליו יו
 ברחמים,היום לגאולה השלמה 

ויתקיים בנו ''כימי צאתך מארץ מצרים 
, ''בניסן נגאלו ובניסן אראנו נפלאות''

בשורות טובות  .עתידים להיגאל''
 אמן.ישועות ונחמות, 

*********** 
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ההכנות לפסח בעיצומן
חברים יקרים, שלום לכם. 
נכנסנו לחודש ניסן, וההכנות לחג 
הפסח בעיצומן. ולצד ניקיון 
הבית והכשרתו, חשוב שנקדיש 
זמן ללימוד יומי בהלכות החג 
ובענייני האגדה של החג. כי ככל 

ך זוכים שמתכוננים יותר לחג, כ
 להתקשר ולהתחבר אליו, ואף

לקבל ממנו השפעות של אמונה 
חיזוק ושמחה לכל השנה כולה. 
אספר לכם סיפור נפלא 
שימחיש לנו עד כמה מחבבים 
בשמים את הטרחה שלנו בהכנה 

ת הרבות , וכן את ההוצאולמצוות
שאנו מוציאים לכבוד מצוות 

מעשה שהיה אצל אחד  .השם
הצדיקים, שפעם אחת הוא נקלע 
לאיזו עיירה קטנה והתאכסן 
אצל בעל הבית פשוט, ובאחד 
הימים נודע לו שבאותו ערב בנו 
של בעל הבית נעשה בר מצוה, 
והצדיק מאוד התפלא שאינו שם 
לב לאף הכנות לכבוד המאורע, 

בעל הבית ושאל ולכן הוא פנה ל
אותו מדוע אינו מכין סעודה 
לכבוד הבר מצוה? אמר לו בעל 
הבית שאין לו חשק להזיל 
מממונו לצורך סעודה, ואף 

 לעבוד קשה על ההכנות.

כששמע זאת הצדיק הוא אמר  
לבעל הבית: אני אשלם מכיסי 
את כל הוצאות הסעודה, והעיקר 
שתארגן סעודה גדולה לכל בני 

ת הסעודה העיירה, ובערב בע
אסביר לכולם מדוע החלטתי 
לשלם את כל ההוצאות 

  המרובות.

בשעת הסעודה קם הצדיק 
ממקומו לדרוש לפני המסובים, 
ואז הוא אמר להם: תדעו לכם 
שבכל יום מתנהל בשמים דין 
ומשפט על כל באי עולם, וביותר 
בימי הדין של ראש השנה ויום 
הכפורים, ולפעמים מצליח השטן 

ר מידי והוא מביא במלאכתו יות
חבילות מרובות של עוונות, ואז 
מתייצב הסנגור ומשמיע טענה 
 ניצחת שעליה אין לשטן תשובה.

וכך אומר הסנגור: אין מן הדין 
שישפטו את העבירות שווי ערך 
כנגד המצוות, שהרי כשיהודי 
מקיים מצוה הוא מקיים אותה 
בשמחה גדולה וטורח עבורה 
בטרחות מרובות והוצאות 

ולות כדי לקיימה בהידור רב, גד
ולעומת זאת כשיהודי נכשל 
באיזה חטא, מעולם אינו שמח 
על מכשולו ובודאי שלא יטרח 
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עבורה או יוציא בשבילה 
הוצאות, ואם כן, מן הראוי 
לחשב את המצוות לפי האיכות 
שמקיימים אותם ולא לפי 
הכמות בלבד, ובטענה זו הוא 
מכריע את הכף לצד זכות, כי אף 

המצוות מועטות סוף כל סוף אם 
הטרחות עליהם מרובות 
וההוצאות גדולות, ועל ידי זה 
נעשה משקל הזכויות כבד מאוד 

ומשום כן  ועל ידי כך זוכים בדין.
הוצאתי כל כך הרבה למען 
סעודת הבר מצוה, הסביר 
הצדיק, כי רציתי ללמד אתכם 
כמה נחוץ להתאמץ למען מצוות 
השם בממון ובטרחה, כי יש 

 וחם להכריע את הדין לזכות.בכ

בסיפור אותו אני רגיל  ואסיים
. גברת לספר כל שנה בערב פסח

אחת הייתה מתחילה את 
ההכנות לפסח כבר מט''ו בשבט, 
ועם כל זה כל שנה מחדש היא 
הייתה מרגישה לחץ גדול בימים 
האחרונים שלפני החג, תמיד 
היא גילתה שיש כמה דברים 

אחת ששכחו לנקות...  עד ששנה 
סיפרה לה גיסתה שיש לה פטנט 
מיוחד, היא לוקחת דף ועושה 
''תוכניה'': ביום ראשון מנקים 
את המקרר, ביום שני את הארון 
הימני, ביום שלישי את החדר 
השני... וככה כל יום עושים 

משימה אחת ''עד הסוף'' 
ומסמנים וי, והכל הולך בקלות, 

 בלי לחץ.

טוב, כדרכם של נשים חכמות, 
ו''איזהו חכם הלומד מכל 
אדם''... אז היא אימצה את 
הרעיון, הכל היה טוב ויפה עד 
ערב פסח... ערב פסח הגיע, עוד 
שעה שריפת חמץ, היא הסתכלה 
ברשימה שלה בסיפוק: איזה 
יופי, ברוך השם, השנה הכל כבר 
נקי לפסח, אין שום לחץ. אבל 
פתאום היא נכנסה לביקור בחדר 

ן רץ אליה הילדים, והילד הקט
בשמחה: ''אמא, תראי איזה 
משחק מצאנו ליד הפח, דוקים 
מיוחדים, אבל אמא, חבל 
שהדוקים האלה כל כך מהר כבר 
התחילו להישבר''. האמא לא 
הבינה על מה הוא מדבר, היא 
הסתכלה על המיטות של 
הילדים, המיטות שהיא כל כך 
השקיעה לנקות אותם, והיא כבר 
שמה לכולם מצעים חדשים 
לכבוד החג, ועכשיו מה היא 
רואה? הילדים המתוקים שלה 
שיחקו במקרוני, השם ירחם, את 
המקרוני שהיא שמה ליד הפח 
בשביל למכור אותו לגוי או 
לשרוף אותו בשריפת חמץ, 
ועכשיו אין זכר לכל הניקיון 
בחדר הילדים, המקרוני התפורר 
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והתפזר בכל החדר, פשוט 
קטסטרופה... אותה גברת 

ריבונו של עולם, הבנתי אמרה: 
את העניין, בלי תפילה שום דבר 
לא בטוח, בשנה הבאה אני 
ארשום לעצמי בכתב גדול 
בתחילת הרשימה: לא לשכוח כל 
יום להתפלל שיהיה סייעתא 

 דשמיא... 

 עם סגירת הגיליון נוסיף:
השנה הקב''ה מזכה את 
המשפחות בהם יש ילדים 
קטנים, באתגר מאוד מיוחד, 

פסח כשכל החברה' להתכונן ל
בבית... נכון, זה לא פשוט, אך 

נזכיר לעצמנו: מהי מטרת 
הניקיון? אם רצון השם הוא 
שעומד מול עיננו, בודאי השם 
יתברך מוותר על מה שאינו 
הכרחי כשזה בא על ידי כעס 
ומחלוקת, נעשה את מה שחובה 
לעשות מתוך סבלנות ושמחה, 
וכך ביחד עם החמץ נבער גם את 

 הכעס מהלב. החמץ של 

 
כי בכל  –''טעם סיפור יציאת מצרים הלילה הזו 

שנה הקב''ה מפריד נפשות ישראל אשר ירדו 
אן לשערים מסט''א, ומוציאן לגמרי, ומבי

לקדושה... ולכן עתה שאנחנו בני חורין 
מהסט''א נותנים את השבח של יציאת מצרים 

 שהוציא נפשנו ממסגר אסיר'' 

)החיד''א זצ''ל ב''גאלת עולם''(
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 חג האמונה –חג האביב 
 ושמה פרחים מתנה

וברכה, חברים יקרים, שלום 
בעזרת השם נדבר קצת על חג 
הפסח הקרב ובא, החג הנפלא 
ביותר שמחזק את הקשר שלנו 
עם הקדוש ברוך הוא ומזכיר 

ד כמה הקדוש ברוך הוא לכולנו ע
אוהב אותנו. שמעתי דבר נפלא, 
חג הפסח מכונה גם ''חג האביב'', 
אביב זה פריחה, שיוצאים כבר 
הפרחים, אבל עדיין לא יוצאים 

, מה זה בא לרמוז לנו? הפירות
אתם יודעים, יש הרבה שנותנים 
מתנה אחד לשני, כל אחד מנסה 
לנחש למה השני זקוק ואת זה 
הוא נותן לו, ככה משתדלים 
למלאות את החיסרון של הזולת, 
אבל יש מתנה שנקראת 
''פרחים'', מה אפשר לעשות עם 
פרחים? מישהו נותן לי פרחים, 

וך אז מה, אני יכניס את זה בת
הצ'ולנט? מה התשובה? פרחים 
זה גילוי על אהבה! מישהו שנותן 
פרחים הוא אומר: לא באתי 
להביא לך את מה שאין לך, יכול 
להיות שיש לך הכל, אני בסך 
הכל רוצה להזכיר לך שאנחנו 

 אוהבים!

אז הקדוש ברוך הוא כביכול 
רוצה להזכיר לנו שהוא אוהב 
אותנו אז הוא סובב את יציאת 

ואת החג הקדוש הזה מצרים 
לחודש האביב, לזמן של 
הפריחה. אנחנו צריכים לזכור 
ולחיות את זה כל הזמן שהשם 
 אוהב אותנו, זה חלק מהאמונה.

גם ''ברכת האילנות'' מברכים על 
הפריחה ולא על פירות ממש, 
אולי גם זה משום שאנחנו מודים 
להשם לא רק על כך שהוא ממלא 

כך את כל חסרוננו, אלא גם על 
 שהוא מגלה את אהבתו אלינו.

ובאמת כל המהלך הזה של 
יציאת מצרים היה בצורה כזאת 
שהשם גילה כל הזמן את אהבתו 
אלינו, אהבה מיוחדת של ''בין כך 
ובין כך בנים אתם'', לא משנה 
כמה נכשלנו, לא משנה איפה 
נפלנו, תמיד אנחנו נשארים 
הילדים של השם יתברך, אבינו 

 מלכנו. 

רט מתוק מדבש, אם ווראיתי ג
ידוע הרי למה חג הפסח נקרא 

דילג  –בשם זה, כי השם ''פסח'' 
על בתי ישראל בזמן מכת 

היה אומר הרה''ק בכורות. אז 
: רבי משה לייב מסאסוב זצ''ל
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הוא  –ה' פסח על בתי ישראל 
רקד ושמח מעל הגגות של בתי 
ישראל, כל פעם שהשם עבר מעל 
 בית של יהודי בדרך להכות את
המצריים הוא כביכול רקד ושר 
''כאן גר יהודי כאן גר יהודי'', 

 תראו כמה השם אוהב אותנו!

הקדוש ברוך הוא אומר, תדעו 
ל יהודי הוא ''בני לכם שאצלי כ
הוא ''בן  יכל יהוד בכורי ישראל''.

יחיד'' אצל הקדוש ברוך הוא, 
הוא לא ''עוד אחד'', אלא כל 
אחד כל כך מיוחד ואהוב אצל 

ש ברוך הוא, הקדוש ברוך הקדו
הוא הוציא את כל אחד ואחד 
ממצרים, זה לא שהוא ''פתח את 
הדלת'' וכולם יצאו... זה הרי 

צרים, מכל ייהיה יציאה מכל המ
הטומאה, כל יהודי זכה 
ל''טיפול'' מסור בידי השם 

 כביכול. 

 יהודי הוא בן של מלך

 יום אחד שאלו תלמידיו של
 זצ''לרבי אהרן מקרלין  הרה''ק

את רבם הקדוש: ילמדנו רבנו, 
מה הוא העוון החמור ביותר 

הרבי הקדוש הניח את  בעולם?
ראשו על השולחן והתרכז 
במחשבה, הוא חשב וחשב, 
ולפתע הרים את ראשו ואמר: 

ון החמור ביותר בעולם הוא והע
 שיהודי שוכח שהוא בן של מלך!

ן הכי חמור ושמעתם טוב? העו
שהוא  בעולם הוא שיהודי שוכח

 בן של מלך!

מי שזוכר שהוא נסיך של אבא 
שבשמים, הוא כבר נמצא במצב 
טוב, זה המפתח של הכל, לא 
משנה איפה נמצאים, אם זוכרים 
שאנחנו נסיכים של מלך מלכי 

 המלכים, יש לנו תקווה.

ואכן, אבותינו במצרים, אפילו 
ששקעו במ''ט שערי טומאה, עד 
שאפילו משה רבינו ע''ה לא הבין 

איזה זכות מגיע להם להיגאל, ב
והמלאכים שאלו: מה בין ישראל 
למצריים הלא ''הללו עובדי 
עבודה זרה והללו''? על אף זאת, 
השם יתברך רצה להוציא אותם 
ממצרים. אתם יודעים למה? 
משום שהם לא שכחו שהם 
נסיכים, הם הרגישו קשר מיוחד 

 עם הקב''ה.

נכון, הם שקעו במ''ט שערי 
, הרבה מהם עבדו טומאה, נכון

עבודה זרה, אבל עדיין הם זכרו 
שהם בנים של מלך, הם לא שינו 
את שמם לשונם ומלבושם, הם 
המשיכו לשמור על הסמלים 
שאפיינו אותם כבני ישראל. 
ומשום כן צעקו בני ישראל אל 
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השם, על אף כל העוונות שלהם, 
הם העזו לבקש עזרה מהשם, 
שכן היה ברור להם שהשם לא 

אותם, כי  הם הרי הבנים יזניח 
 שלו!

והאמת לאמיתה היא שכל יהודי 
רוצה להתקרב אל אבינו 
שבשמים, כולם רוצים להתעלות 
מעלה מעלה, וכל יהודי מרגיש 
חזק חזק בתוך תוכו את האמת, 
וכולם מרגישים געגועים עזים 
אל השם יתברך, ורק הגוף 
החומרי הוא שמפריע לנו, ומושך 

 הזה''. אותנו להבלי ה''עולם 

ואם נזכיר לעצמנו כל הזמן 
שהקב''ה אוהב אותנו בכל מצב, 
ושגם הנשמה שלנו אוהבת את 
השם יתברך בלי גבול, אזי נקבל 
כוחות להתמודד עם כל 
הניסיונות ולהתקרב אל השם 

 יתברך עוד ועוד.

גם בשעת ניסיון, גם ברגע של 
נפילה, כאשר נדמה לנו שאין לנו 

ך את הכוחות להתמודד, אם א
נזכיר לעצמנו: אני בן של מלך! 
זה עצמו כבר ישמור עלינו שלא 

 נתרחק חלילה.

הקב''ה התגלה למשה רבינו ע''ה 
מתוך סנה, שיח של קוצים, 

ה''שפת אמת'' זצ''ל הרה''ק 
מבאר שהקב''ה רצה לרמוז 

למשה רבינו: תדע לך, גם היהודי 
הכי רחוק, שלכאורה הוא כמו 
קוץ שאינו חשוב מאומה, באמת 

''בוער באש'', גם הוא  גם הוא
מלא באש של אהבת השם, כך 
שאפילו שעם ישראל שקועים 
במ''ט שערי טומאה, אין זאת 
אלא מפני שהם נמצאים בסביבה 
רעה של המצריים, ומייד כשיצאו 
 משם תתחיל קדושתם להתגלות.

 מה רומז הסנה?

בספר ''שיחות התחזקות'' מביא 
שהסנה בא לרמוז עוד דבר נפלא: 
יהודי שנמצא כעת במצב לא 
פשוט, הוא לא מצליח לעשות 
הרבה, יש לו הרבה הפרעות 
וטרדות, הוא נמצא במצב 
הדומה לשיח קוצים, לכאורה 
הוא מפסיד כעת חלק נכבד 
מעבודת השם, לכאורה היה יותר 

א טוב שלא יהיו לו טרדות וכך הו
יזכה לעשות יותר מצוות, אך 
האמת היא שאם השם שם אותו 
במצב שכזה, סימן שזו השליחות 
שלו, וכך הוא יוכל לעשות את 
רצון השם בצורה הכי מושלמת! 
כי המעט שכעת הוא יכול לעשות 
חשוב אצל השם יתברך באופן 
מיוחד, ודווקא כך יש ''התגלות 

 השם''.
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כי ''יפה אחד בצער ממאה שלא 
', יהודי שעושה קצת בזמן בצער'

שהוא לא מסוגל לעשות יותר, 
כיון שהוא עושה זאת מתוך 
מסירות, על אף שקשה לו, אזי 
המעט הזה חשוב אצל השם 
יתברך יותר ממאה שעושים את 
אותו מעשה בקלות, ו''לפום 

 לפי הצער השכר. –צערא אגרא'' 

וצריך להאמין באמונה שלמה, 
שכל מצב שבו אנחנו נמצאים, 

וא בהשגחה מדוקדקת ה
מהקב''ה, וזהו הדבר הכי טוב 

על ידי התמודדות  ורקעבורנו, 
עם המצב הזה נוכל להגיע לייעוד 
שלנו, ונזכה למלאות את 

 תפקידנו בשלמות.

 פתחו לי פתח

נהיה מסובים  בליל הסדר כולנו
לבושים כבני מלכים, כבני חורין, 

נים של אבינו ב ומרגישים באמת
 מסוגל ליציאהמלכנו. הזמן אף 

יצרים, ומכל שערי ימכל המ
הטומאה, כי אם נזכור שהקב''ה 
אוהב אותנו בכל מצב שהוא, אזי 
''כמים הפנים אל הפנים'' נאהב 
את הקב''ה ונחפש לעשות את 

 רצונו כמה שיותר.

ובהגיע חג הפסח, אנו נזכרים 
באבותינו, איך הקב''ה קירב 
אותם ממקום כל כך ירוד, ותוך 

הם זכו לצאת  חמישים יום
ממ''ט שערי טומאה ולקבל 
תורה. וכדאי שנזכיר לעצמנו 
שגם אנחנו יכולים להתקרב אל 
הקב''ה מכל מקום שבו אנחנו 
נמצאים, והקב''ה אומר ''פתחו 
לי פתח כחודו של מחט ואני 

 אפתח לכם כפתחו של אולם''.

עוד חשוב שנדע שכאשר נזכה 
לגאולה רוחנית, כשנפסיק להיות 

ליצר וחילותיו, מייד  משועבדים
תגיע גם הגאולה הגשמית, שכך 
כותב המבי''ט ב''שער התשובה'', 
שהגאולה הגשמית תלויה 
בגאולה הרוחנית. ובוודאי שכל 
יהודי שעושה מאמץ לבטל את 
רצונו בפני רצון השם יתברך, 

והוא  הוא ה''בן חורין'' האמיתי,
זה שיזכה גם לגאולה מכל 

מר רדות הגשמיות, כפי שנאהט
''כל הנוטל עליו עול תורה 
מעבירין ממנו עול מלכות ועול 

 דרך ארץ''.

ואסיים בדברי מו''ר המשגיח רבי 
: ''אם היינו שלמה וולבה זללה''ה

מרגישים בפסח שייכות אמיתית 
ליציאה מחדש ממצרים, היינו זוכים 
לצאת מפסח בני אדם חדשים! היינו 

 ממש משתנים לטובה!''.

יתקיים בנו ''כימי צאתך יזכנו השם יתברך ש
מארץ מצרים אראנו נפלאות'', וכפי שבניסן נגאלו 

נו כך עוד השנה בניסן נגאל כולנו בגאולה יאבות
 שלמה, אמן.
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 כל המרבה לספר ביציאת מצרים
ידוע הדבר שחיזוק 
האמונה בא על ידי 
חזרה על סיפורי 
נפלאות השם 
והשגחתו, כסיפורי 
יציאת מצרים 

השגחה  סיפוריו
ית שבכל דור רטפ

ודור. סיפורי יציאת 
 מצרים הם הרי

ועם  סיפורים ידועים
עצם החזרה  זאת

ד ועליהם מחזק מא
ורמזו את האמונה. 

פסוק ב זאת
 ''האמנתי כי אדבר''

האמונה התחזקה  -
אצלי בעקבות 
דיבורי אמונה 

 שדיברתי.

שמעתי שהדבר רמוז 
גם בתחילת פרשת 
בא, שכתוב ''ויאמר 
 ה' אל משה בא אל

פרעה כי אני הכבדתי 
את לבו ואת לב 
עבדיו למען שתי 
אתתי אלה בקרבו. 
ולמען תספר באוזני 
בנך ובן בנך את אשר 
התעללתי במצרים 
ואת אתתי אשר 

שמתי בם וידעתם כי 
אני ה' ''. על ידי 
שתספר באוזני בנך 
ובן בנך את הנסים 
והנפלאות שעשה ה' 
במצרים, על  ידי זה 
לא רק תחזק את 

ילדך, אלא אמונת 
בראש ובראשונה 
תחזק את האמונה 
שלך! שנאמר 
''וידעתם כי אני 

 ''.שםה

יתירה מזאת! אם 
חשבנו שמטרת 
הסיפור לילדים היא  
בשביל חיזוק 
האמונה שלהם, כאן 
התגלה שהמטרה 
הראשונה היא חיזוק 
האמונה שלנו על ידי 
סיפורים אלו, 
שכשאנו נספר אותם 
לילדינו תתחזק 

השנה  לכן. אמונתנו
בליל הסדר נזכור 

, לא את העיקר
''חידושים יפים'' על 
ההגדה של פסח, 
אלא בראש 
ובראשונה סיפורים 
שמחזקים את 

התבוננות  !האמונה
בנפלאות ה' יתברך 
בימים ההם וגם 
בזמן הזה, וכשנגיע 
להלל הגדול של ליל 
הסדר נודה על כל 
הניסים שה' עשה 
ועושה לנו בכל עת 

 ובכל שעה.

תלמידו  וכך כותב
של הגר''ח מוולזין 
זצ''ל בספר ''מנוחה 
וקדושה'' )ח''ב עמ' 

''ודע שאף אם (: 94
תעסוק עמו כל 
הלילה בדברי 
חידודים בפירוש 
ההגדה או בפסוקי 
התורה לא יצאת ידי 

, אך ורק חובתך
להסביר לו היטב 
מכל דבר עומק הנס 
וגבורת ה', ויכולתו 
לשנות הטבע כרצונו 
 ואהבתו לעמו ושומר
החסד לאוהביו 
לדורותם, וכל 
הרחבת דברים 
בכיוצא בהם, והוא 
הדין לדבר אודות 
צדיק ורע לו ורשע 
וטוב לו, ומה שאנו 
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מבולבלים בגלות 
יטיב לנו ואיך שהוא 
 באחריתנו''.

עניין נוסף שחשוב 
להתחזק בו בליל 
הסדר ובכל החג 
הנפלא הזה, זה 
אמונה בישועת ה' 

אם  שכןברוחניות, 
בעניינים גשמיים 
אנו סומכים 
ובוטחים בישועת ה' 
שיעזור לנו, ועל סמך 
זה אנו עושים 
השקעות שונות 
וכדומה, אז 
ברוחניות על אחת 

כמה וכמה שלא 
נאמר לעצמינו ''אין 
לי כוחות להתעלות 

 ראשאברוחניות, אז 
איך שאני עכשיו'', 
חלילה וחס! אלא 

 ביטחוננונשים 
בקדוש ברוך הוא 

תאמץ יותר שאם נ
לנו כוחות  ןייתודאי 

ויעזור לנו להתעלות 
את  יותר ויותר.

החיזוק הזה נוכל 
למצוא בהגדה של 
פסח בה מזכירים 
את ה''יחוס'' של 
אברהם אבינו ע''ה 
שזה ה''יחוס'' של 

כולנו. אברהם אבינו 
הוא בנו של מוכר 
הפסלים המפורסם, 
ומתוך כל הכפירה 
הזאת יצא אברהם 
אבינו וכל עם 

שראל. איזה חיזוק י
! לא לזלזל עבורנוזה 

בכוחות שקיבלנו, 
אלא להאמין שאם 

תן ינתאמץ הקב''ה י
לנו עוד ועוד כוחות 

ם גלהתעלות 
מהמקומות 

 חוקים ביותר.רה

 

 

 הגיליון מוקדש
 רבי ישראל ניסן בהרה''ק רבי דוד משה זצוק''ל לע''נ האדמו''ר הרה''ק

 ולע''נ מו''ר הגה''צ רבי נסים ב''ר שלמה ורחל מויאל זצוק''ל

 ולע''נ הרב משה בה''ר מרדכי ז''ל

 ולע''נ פנחס בן סימי ז''ל

 ולע''נ אשר בן נובר ז''ל

, לזכות אברהם בן מרים וכל משפחתו שיחייוולהבדיל, 
 בבריאות, נחת, הצלחה, וכל הישועות 

 לרפואת אליהו בן רחל בתושח''יו
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 ויאמינו בה' ובמשה עבדו
בעקבות כ''ק מרן מאמר 

האדמו''ר מקרעטשניף 
 קרית גת זצוק''ל

כמה חסרה לנו דמותו מאירת 
מו''ר הפנים של כ''ק האד

מקרעטשניף קרית גת זצוק''ל 
כאשר  ]נלב''ע ט''ז חשון תש''פ[,

מרום מדרגתו הקדושה היה הוא 
יורד אל כל אחד ואחד ומדבר אתו 
באהבה וחיבה ונושא עמו בעול 
מתוך אהבת ישראל גדולה, והיה 
נותן לכל אחד ואחד כבוד גדול 

מרובה. אפשר להרחיב  וסבלנות
רבות על דמותו המיוחדת, כאשר כל 

ה חייו היו מסירות נפש עצומ
לעבודת השם ממש עד כלות 

אך כעת נביא במעט ממה  חות,הכו
שזכיתי לשמוע ולראות בעניינים 

רוב יהקשורים לחג הפסח, וכן לק
 רחוקים.  

 ויהי בשלח

שאל האדמו''ר זצ''ל מדוע נאמר 
בתחילת פרשת בשלח ''ויהי בשלח 
פרעה את העם'', הלא כידוע ויהי 
הוא לשון צער, ואילו יציאת מצרים 
אמורה להיות שמחה, ותירץ 

שאם חושבים שפרעה  האדמו''ר
הוא ששילח את ישראל הרי זה צער 

וזהו מוסר השכל לכל מיני גדול... 
מצבים בהם נדמה לנו ששתדלנות 
פלונית היא שהועילה, או פעולה 
אלמונית וכדומה, עלינו לזכור שאין 
עוד מלבדו, וכל מה שמקבלים זה 

 רק מכוחו וחסדו של השי''ת.

עוד שאל האדמו''ר מדוע הורה 
'ה למשה רבינו ע''ה לומר הקב'

לפרעה שיוצאים לכמה ימים בלבד, 
וכי לאחר מכת בכורות לא יכלו 

מפרעה לצאת לעולמים? לדרוש 
ב''ה יכל להרוג הק ובפרט שהרי

אפילו את כל המצרים ולהוציא את 
ישראל? והאדמו''ר תירץ שהיה 

עניין למשוך את פרעה  להשי''ת
לרדוף אחרי בני ישראל, וכך הם 
יזכו לנס הגדול של קריעת ים סוף, 

 שראתה שפחה על הים וכו'.
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 ויאמינו בה' ובמשה עבדו

בשבת  עוד אמר האדמו''ר זצ''ל
בשלח שמשה רבנו ע''ה שאל את 
השי''ת ''למה זה שלחתני'', שמשה 
רבנו שאל את השי''ת בשביל מה 

וע לא יעשה הקב''ה צריך שליח? מד
את הנסים ללא שליח? והתשובה 
היא שהשי''ת רוצה שיהיה בחינת 
''ויאמינו בהשם ובמשה עבדו'', 
שיאמינו בכח הצדיקים. ולכן אמרו 
לפרעה שהולכים לכמה ימים 
וחוזרים, בכדי שפרעה ירדוף 
אחריהם ואז משה רבנו ירים את 
מטהו ויטה את ידו על הים 

את כח ויבקעהו, ויראו כולם 
הצדיק, כי זה ממש חלק מהאמונה 

 להאמין בכח צדיקי הדור.
ונסיים קטע זה בדברים שאמר 
האדמו''ר זצ''ל בעניין אמונת 
חכמים בשבת פר' תצוה. ''ואתה 

אם רוצים לזכות ל''שמן  –תצוה'' 
זית זך'', להצליח להתקדש, חייבים 
אמונת חכמים, ולכן דווקא ''אתה 

 הקב''ה.תצוה'' ולא ציווי ישיר מ

 קירוב רחוקים

האדמו''ר זצ''ל הגיע לקרית גת לפני 
קרוב לחמישים שנה, בעוד המקום 
היה שומם מבחינה רוחנית, וממש 
הפריח את השממה, בהביאו לעיר 
אור של תורה וחסידות, ורבים 
השיב מעוון מתוך אהבת ישראל 
גדולה, וכן קרב רבים לדרך 

ודרכו הייתה להסתיר  החסידות.
וגדולתו מעיני העם, ורק את כוחו 

כאשר היה בדבר משום קירוב 
רחוקים היה הוא מגלה טפח 
בעשיית מופתים, ורבים חזרו 
בתשובה לאחר שנושעו בזכות 
תפילותיו וברכותיו, ודבקו בו כל 

 ימי חייו.

ובשבת שקלים אמר האדמו''ר זצ''ל 
לאביונים'' זה גם לקרב  ש''מתנות

לבבות האביונים בדעת, ולחזק 
 אותם בתורה ועבודת השם.

האדמו''ר זצ''ל היה כל הזמן מעודד 
את כל פעילי הקירוב רחוקים, 
ופעמים רבות היה מתעניין אצלי על 

 פעילות הקירוב.

וזכיתי שאמר לי האדמו''ר זצ''ל: 
קוראים לך גוטסמן שתרגומו 

', לרמז שיש מאידיש ''איש אלוקים'
לך תפקיד להודיע לכולם שיש 

 אלוקים בעולם.

כמו כן זכיתי שבאמצע אפיית 
המצות מצוה של ערב פסח אשתקד 
אמר לי האדמו''ר זצ''ל על אדם 
מסוים שהוא זקוק לחיזוק רוחני, 

 ועורר אותי לקרב אותו. 

ואסיים בסיפור נפלא, אשר 
אחד  התרחש בשנה האחרונה,

ליל שבת מתלמידי שיחי' הגיע ב
קודש לבית האדמו''ר זצ''ל על מנת 
להשתתף בשולחן הטהור, משבא 
להיכנס אמרו לו הנכדים שיחייו 
שהאדמו''ר לא חש בטוב והשבת לא 
יתקיים הטיש, הלה בקש מהם 
שלפחות יתנו לו לשתות קצת שתיה 
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חריפה, אך הם כמובן לא הסכימו 
לתת לו ובקשו שהוא יעזוב את 

קצת נפגע  המקום. כפי הנראה הלה
 מכך ששלחו אותו משם.

והנה שבועיים לאחר מכן הוא הגיע 
שוב לבית האדמו''ר זצ''ל ונכנס 
לשולחן הטהור, והנה דבר פלא ארע 
בשעה שנכנס, האדמו''ר זצ''ל רק 
ראה אותו ומיד בקש שימזגו כוס 

ה חריפה ויתנו לו. הדבר ישל שתי
עורר את פליאת כל הנוכחים, שכן 

דמו''ר שתיה מעולם לא נתן הא

חריפה לבחור, ובפרט לא בליל שבת. 
וכפי הנראה שמשמים גלגלו זאת 
בבחינת ''רצון יראיו יעשה'', בכדי 
ליישב את דעתו של הבחור, והיה 
בזה גם משום ''בין אדם לחברו'', 

 וגם עניין של קירוב.

יהי רצון וזכותו תגן עלינו ועל כל עם 
ישראל, לגאולה וישועה, ויאמר 

די לצרותנו וישלח לנו את השי''ת 
 משיח צדקנו במהרה בימנו, אמן. 

 

 

 

 

 דא''ח ממרן האדמו''ר זצוק''ל
 במעלת קירוב רחוקים

דואג לתיקון נפשו ונשמתו בתורה ועבודת ה' עדיין דהנה האדם ה
עבודה תמה, בלתי לה' לבדו, דאפשר  אינו בהכרח דעבודתו

כוונתו לתועלת עצמו בזה ובבא. אך כאשר אדם מקרב עוד 
אנשים זולתו לעבודת הבורא ית' ומוסר נפשו ללמוד וללמד 
לקרב עוד ועוד אנשים תחת כנפי השכינה, הרי זה אות דכוונתו 
תמה לעשות נחת רוח לבורא ית''ש. וכדברי כ''ק אדמו''ר הרה''ק 

''ה דחסיד אמיתי הוא זה שמקרב עוד יהודים אל זצוקללה
הצדיק, כלומר דאין דאגתו רק לו לעצמו אלא עבור כבוד שמו 
ית', ומה מאוד גדולה מעלת המקרב יהודים שהיו רחוקים 
ממקור מחצבתם ומה גודל קידוש שמו ית' הנעשה על ידי זה 

 שעליו נאמר מוצא יקר מזולל כפי תהיה.

 צהלה'' וישלח תשע''ט(''קול )הובא בגיליון  
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 ישראל'' קו החיזוקים ''אשריכם
 שליט''א מאת הרב שמעון גוטסמן 

077-260-9134  
 וכעת, עקב המצב:

 במתכונת מורחבת 
 ''מדור הילדים'' –נוסף ו

ניתן להתקשר )בשעות הבוקר והערב(:  –להזמנת הרצאות  \לתגובות 
Mabatye@gmail.comדוא''ל:  \  08-9743208
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